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voorwoord

Lobby

Wat doet RAVON aan lobby? En wat is dat eigenlijk? Beschermen van onze soorten en 
hun leefgebieden is hét doel van onze organisatie. Dat doen we door de waarnemingen 
van alle vrijwilligers zorgvuldig te beheren en gebruiken, beschermingsprojecten uit te 
voeren én door te lobbyen.

Die lobby gebeurt veelal achter de schermen. Medewerkers van RAVON, waaronder 
ikzelf, brengen onze visie over aan beleidsmakers en Kamerleden in Den Haag en in de 
provincies. Dit leidt soms tot het agenderen van een onderwerp of tot aanpassing van 
het beleid. Hiervoor is het wel heel belangrijk om een goede politieke antenne te heb-
ben en op het juiste moment je stem te laten horen. 

Daarvoor werken we samen met 15 natuur- en milieuorganisaties, als Wereld Natuur 
Fonds, Natuurmonumenten en Vogelbescherming. Deze zogenaamde Groene11 kent 
een klein gezamenlijk lobbyteam in Den Haag. Een belangrijke rol van de Groene11 is 
uitwisseling van informatie; wanneer staat welk onderwerp op de agenda van de Twee-
de Kamer? Wanneer kunnen er werkbezoeken met Tweede Kamerleden plaatsvinden? 
Daarnaast worden er met de collega-organisaties afspraken gemaakt over de inhoud 
en de aanpak van de lobby. 

Levert lobbyen altijd het gewenste resultaat op? Soms wel, soms niet en soms gaat het 
langzamer dan gewenst. Een voorbeeld waar het niet zo goed gaat is de decentralisatie 
van het natuurbeleid. Het kabinet heeft de verantwoordelijkheid voor het natuurbe-
leid grotendeels overgedragen van het rijk aan de provincies. Wat je nu ziet, is dat elke 
provincie op zijn eigen manier omgaat met dat natuurbeleid. Dat betekent voor een 
organisatie als de onze, dat we nu, in plaats van één keer bij het rijk, bij alle 12 de pro-
vincies moeten lobbyen. Dat maakt het er niet makkelijker op. Samen met onze collega 
soortenorganisaties verenigd in Soortenbescherming Nederland, zoeken we hiervoor 
naar praktische oplossingen.

Een voorbeeld waar de lobby wel goed werkt is de nieuwe Natuurwet. Door gezamen-
lijke lobby is het voorstel flink in de goede richting aangepast. Het is nu wachten op 
de definitieve behandeling in de Tweede Kamer. Als zij alle aanpassingen overnemen 
kunnen we spreken van een geslaagde lobby!

Rob van Westrienen
directeur RAVON

Het ‘Waarnemingenoverzicht 2013’ is niet meer opgenomen in ons tijdschrift RAVON maar 
kunt u spoedig downloaden op www.ravon.nl

COMMENTAAR
Nieuwe foto Rob van Westrienen opnemen bij voorwoord
(wordt toegezonden)

Kader graag in kleurvlak plaatsen.
Geen afbeelding bij het kader dit keer.


